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A drawing is one of the most personal 
gifts you could give someone – whether it 
is a portrait of your mum, one of yourself 
or a drawing of brothers and sisters, it will 
always be meaningful.

It does, however, sometimes feel like a 
little too much pressure to make a perfect 
drawing that feels gift-worthy, so rather 
than just giving a drawing as a present, 
think about making a drawing with a loved 
one.

Whether you and your partner are 
confident artists or not, sitting down and 
making sketches of one another means 
you’re not just giving a gift, you’re sharing 
an experience.

Laughing together at the silly scribbles of 
a blind contour drawing and taking it in 
turns to sit for sketches of one another 
gives you time to look at your drawing 
partner through fresh eyes and make 
something together that will be more than 
just a picture.

It becomes a tangible memory shared 
between the two of you and whatever the 
outcome of that time drawing, the sketch 
will bring that time spent together to mind 
every time you look at it.

Artist Jake Spicer takes you 
through a step-by-step guide on 
drawing a portrait that can be 
done in 20 minutes. Maybe draw 
a portrait of someone you love 
and send it to them to show 
you are thinking of them during 
this strange time.

DRAWING PORTRAITS:
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Artist Jake Spicer takes you through a step-by-step guide on drawing a portrait that can be done in 20 minutes. Maybe draw a portrait of someone you love and send it to them to show you are thinking of them during this strange time. 
L’artiste Jake Spicer vous guide à travers un guide étape par étape pour dessiner un portrait qui peut être fait en 20 minutes.  Vous pourriez peut-être dessiner le portrait de quelqu’un que vous aimez et lui envoyer pour lui montrer que vous pensez à lui pendant cette période étrange. 
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A drawing is one of the most personal gifts you could give someone – whether it is a portrait of your mum, one of yourself or a drawing of brothers and sisters, it will always be meaningful. 
Un dessin est l’un des cadeaux les plus personnels que vous puissiez offrir à quelqu’un – qu’il s’agisse d’un portrait de votre mère, de vous-même ou celui d’un frère ou d’une sœur, il aura toujours un sens. 
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It does, however, sometimes feel like a little too much pressure to make a perfect drawing that feels gift-worthy, so rather than just giving a drawing as a present, think about making a drawing with a loved one. 
Parfois, il est possible de sentir trop de pression pour réussir un dessin parfait à offrir en cadeau, alors plutôt que de simplement donner un dessin en cadeau, pensez à faire un dessin avec un être cher.  
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Whether you and your partner are confident artists or not, sitting down and making sketches of one another means you’re not just giving a gift, you’re sharing an experience. 
Que vous et votre partenaire soyez des artistes confiants ou non, vous asseoir et faire des croquis l’un de l’autre signifie que vous ne faites pas seulement un cadeau, vous partagez une expérience. 
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Laughing together at the silly scribbles of
a blind contour drawing and taking it in turns to sit for sketches of one another gives you time to look at your drawing partner through fresh eyes and make something together that will be more than just a picture. 
Rire ensemble des drôles de gribouillis d’un dessin à contour aveugle et faire tour à tour des croquis vous donne le temps de regarder votre partenaire de dessin d’un nouvel œil et de créer ensemble quelque chose qui sera plus qu’une simple image. 
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It becomes a tangible memory shared between the two of you and whatever the outcome of that time drawing, the sketch will bring that time spent together to mind every time you look at it. 
Ceci devient une mémoire tangible partagée entre vous deux et, quel que soit le résultat de ce temps de dessin, le croquis rappellera le temps passé ensemble chaque fois que vous le regarderez . 




STEP 1
Here’s a practical process for a 
20 minute drawing in pencil or 
charcoal pencil. Start simple with 
big shapes for the mass of the 
head and jaw.

 
 
 
 
STEP 2
Lightly and roughly sketch in the 
position of the features, keep 
your eyes flicking back and forth 
as you draw.
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Worried you can’t draw? Drawing isn’t 
just about making a pretty picture – it 
is about taking the time to look. A blind 
contour drawing is a drawing made in a 
single continuous line without looking 
back at the paper.

Take a pencil – put the tip of your pencil 
on that page and with your eye on your 
subject, make a drawing in a single, 
continuous line without looking back at 
the paper. The drawing will come out 
looking ridiculous – but it allows you time 
to look and works as a great warm up to a 
more conventional study.

Blind contour drawing – warm up!

A step-by-step portrait
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Blind contour drawing – warm up !
Dessin à contour aveugle – réchauffez-vous ! 
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Worried you can’t draw? Drawing isn’t just about making a pretty picture – it is about taking the time to look. A blind contour drawing is a drawing made in a single continuous line without looking back at the paper. 
Vous craignez de ne pas pouvoir dessiner ?  Le dessin ne consiste pas seulement à faire une jolie image – il s’agit de prendre le temps de regarder.  Un dessin à contour aveugle est un dessin réalisé sur une seule ligne continue sans regarder en arrière sur le papier. 
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Take a pencil – put the tip of your pencil on that page and with your eye on your subject, make a drawing in a single, continuous line without looking back at the paper. The drawing will come out looking ridiculous – but it allows you time to look and works as a great warm up to a more conventional study. 
Prenez un crayon – placez la mine de votre crayon sur une feuille et avec votre œil sur votre sujet, faites un dessin en une seule ligne continue sans regarder en arrière sur le papier.  Le dessin paraîtra ridicule – mais il vous laisse le temps de regarder et fonctionne comme un excellent réchauffement pour une étude plus conventionnelle. 
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A step-by-step portrait 
Un portrait étape par étape 
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Here’s a practical process for a 20 minute drawing in pencil or charcoal pencil. Start simple with big shapes for the mass of the head and jaw. 
Voici un processus pratique de 20 minutes pour un dessin au crayon ou au fusain.  Commencez simplement avec de grandes formes pour la masse de la tête et de la mâchoire. 
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Lightly and roughly sketch in the position of the features, keep your eyes flicking back and forth as you draw. 
Esquissez légèrement et grossièrement la position des caractéristiques, faites des aller-retour avec vos yeux pendant que vous dessinez. 




IDEAS TO STAY CREATIVE 

STEP 3
Lightly rub out your first layers, 
so that you can just see the 
impression left behind on the 
page. Start with the eyebrows, 
and then draw your way through 
the features – eyes, nose, mouth 
and chin.

 
STEP 4
Draw in the overall shape of the 
hair and add a little tone.

STEP 5
Draw in personal details – hair, 
earrings and clothing for a 
finishing touch.

JAKE SPICER
http://www.jakespicerart.co.uk/
https://www.instagram.com/brightondrawing/
https://twitter.com/BrightonDrawing
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Lightly rub out your first layers, so that you can just see the impression left behind on the page. Start with the eyebrows, and then draw your way through the features – eyes, nose, mouth and chin. 
Frottez légèrement vos premières couches de sorte que vous puissiez juste voir l’impression laissée sur la page.  Commencez par les sourcils, puis tracez les autres caractéristiques – yeux, nez, bouche et menton. 
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Draw in the overall shape of the hair and add a little tone. 
Dessinez la forme générale des cheveux et ajoutez un peu de ton. 
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Draw in personal details – hair, earrings and clothing for a finishing touch. 
Dessinez les détails personnels – cheveux, boucles d’oreilles et vêtements pour une touche finale. 





